



סיכום ישיבת הנהלה מיום 18.2.2024 (באמצעות הזום)

משתתפים: כני לאלו (יו"ר ההתאחדות), גבי הייק, סיוון סט, צביקה ענבר, ליאור רז, גלעד בן מנשה, הרבי דקניט, שריי השאש
נעדרה: קסנדרין שורץ
מוזמנים: אורי חכם (מנכ"ל ההתאחדות), יורם דובובסקי (יו"ר ועדת ביקורת), נעמה אגמון (אחראית הטרדות מיניות ומוגנות בספורט בהתאחדות)

סדר יום:

- מוגנות בספורט ופעילות מונעת בקרב חברי ההתאחדות- נעמה אגמון
- דיווח מנכ"ל
- בקשה לפצל בין האולאראונד לבין הריינינג בענף המערבי
- הצעה לשינוי מבנה ליגת ריינינג בוגרים
- תמיכה במתקן מארח תחרויות- גבי הייק

1. מוגנות בספורט ופעילות מונעת בקרב חברי ההתאחדות- נעמה אגמון

נעמה ציינה שמונתה ע"י ההתאחדות כממונה הטרדות מיניות ומוגנות בספורט. מדובר על הרבה מעבר לנושא הטרדות מיניות. מדובר על כללי התנהגות בתוך מתקני ספורט בין הגורמים השונים, מדובר על תרבות השיח. היא מלווה ע"י המרכז להטרדות מיניות ברעננה. הם מנחים אותה כיצד לנהוג. יש גם הנחיות ברורות כיצד פועלים בנושא קטינים.

עפ"י חוק הספורט בכל ארגון חייבת להיות ממונה הטרדות מיניות. היא מלווה ע"י הועד האולימפי ובקשר עם משרד הספורט.

הודעה על מינויה של נעמה פורסם בכל מקום אפשרי. בהתנהלותה נעמה מנסה לשמור על צנעת הפרט. כשמקבת תלונה תחילה היא בודקת הפרטים, היא עורכת בירור מקיף ואת סיכום ההמלצות מעבירה למנכ"ל ההתאחדות. מניסיונה לעיתים יש צורך בייעוץ משפטי.

נעמה ציינה 2 דברים שלדעתה יש לעשות:

- א. צריכה להיות אמנה של מוגנות בספורט, יש אמנה כזו בועד האולימפי. יש צורך לקבלה ולהתאימה להתאחדות. ולאחר מכן לפרסם לכולם.
- ב. לערוך יום עיון בנושא הטרדות מיניות ומוגנות בספורט. ליום כזה להזמין את המאמנים, בעלי החוות ויש לחייבם להשתתף ביום כזה.
- ג. אולי להכניס יום כזה בקורס מאמנים וקורס מדריכים.

הרבי שאל איך מגדירים הטרדה מינית או הטרדה אחרת. נעמה השיבה שאין הגדרה ברורה. זה בתחום החוויה של המתלונן.

הרבי שאל איך להתמודד בנושא הנוער שפוחדים להתלונן מהפחד להיחשף? נעמה השיבה שיש צורך להראות להורים שאנחנו לוקחים הנושא ברצינות.



יורם הציע שנעמה תכין מצגת, שתועבר לכל החוות וציין כי מניסיון לימי העיון (כדוגמת בנושא האלימות בספורט אנשים לא מגיעים).

כני הודה לנעמה שלקחה תפקיד זה בהתנדבות. נכני ציין שמקבל ההמלצות ומבקש לקדם הנושא. ביקש לשלוח האמנה של הועד האולימפי לגבי ולשקול לאמץ הנוסח עם התאמות להתאחדות. מציע גם לקבל ההמלצה של יורם. כמו כן ציין שהיה שוקל הדרכות בסמוך לתחרויות או אסיפות אולי אף עם הנחות למי שמשתתף.

המנכ"ל הודה לנעמה על העבודה שעושה בהתנדבות. הציע לקבל את שתי ההמלצות של נעמה ואת ההמלצה של יורם.

החלטה: ההנהלה מקבלת את 2 ההמלצות של נעמה ואת ההמלצה של יורם ומבקשת ליישמן.

2. דיווח מנכ"ל

א. מענק בגין מלחמת חרבות ברזל-

ההתאחדות פנתה בבקשה לשלטונות המדינה להחזר כספי בשל העדר הכנסות במלחמת חרבות ברזל. אושר החזר כספי של 50000 ₪. סכום של 36000 ₪ נכנס לחשבון ההתאחדות. סכום זה הוא עבור אוקטובר 2023. עבור חודשים נובמבר- דצמבר 2023 הגשנו בקשה נוספת.

ב. המצב המשרד הספורט:

המנכ"ל דיווח שעדיין לא נשלח דו"ח ספורטאים (בכל שנה הוא נשלח עד סוף אוגוסט). אין כרגע צפי לכספים שייכנסו על חשבון תקציב 2024. סגן ראש מינהל הספורט פוטר מתפקידו ובתפקיד ראש מינהל הספורט נמצאת ממלאת מקום.

ג. תוכנה:

המנכ"ל דיווח שבנושא התוכנה יש התעסקות יום יומית של הועדה שמטפלת בכך: הרבי (נציג הנהלה), ענת קירשנר (מרכזת הפרוייקט) והמנכ"ל. יש בעיות רבות שמנסים לפתור עם חברת התוכנה. בודקים את כל ההיבטים ואף נמצאים בקשר רציף עם איגודים אחרים. המנכ"ל הודה להרבי על השעות הרבות אשר הוא משקיע בנושא חשוב זה. לאחר שכל הנושאים ייבדקו תוגש המלצה להנהלה. הרבי הוסיף שלאחר שיחות עם לוגליג הם ישנו את המסכים לחידוש הרשמה. זה יהיה הרבה יותר פשוט וניתן יהיה לחדש הרשמה גם באמצעות הטלפון הסולולרי.

3. בקשה לפצל בין האולאראונד לבין הריינינג בענף המערבי

המנכ"ל ציין שבאסיפה של הענף המערבי התקבלה החלטה לפעול לפיצול בין האולאראונד לבין הריינינג. המנכ"ל ציין שלדעתו לאור העמדה הגורפת של חברי הענף, יש לאשר הבקשה. לפי ההצעה לאחר הפיצול שריי תישאר חברת הנהלה ולא יהיה שינוי בתקנון. בוועדת אולאראונד יצטרכו להיות 3 חברים עד הבחירות בינואר 2025. במידה ויש פחות משלושה חברים על הנהלה למנות חברים עד האסיפה הכללית בינואר 2025. אותו דבר בריינינג.



לגבי התקציב באסיפת הענף הוחלט שבשנת 2024 חלוקת התקציב של המערבי תהיה כדלקמן:
אולאראונד - 50%, ריינינג - 40%, קאטינג - 10%.
לגבי המזכירות יהיה פיצול. התוספת הכספית השנתית היא בין 20000 - 25000 ₪.
יורם ציין שהוא חבר בענף המערבי ונדע לו על האסיפה ביום האסיפה בשעות הצהריים.
שריי השיבה שההזמנה נשלחה בתפוצת ווצאפ. היה צריך לשלוח במייל אך זה לא נעשה. אמרה שתיקח לתשומת ליבה שלהבא תנהג אחרת.
יורם הוסיף שיש בהתאחדות אתר ויש להעלות הזמנות לאסיפות ענפיות באתר. כמו כן יורם ציין שפנה לשריי בכתב כיו"ר ועדת ביקורת והיא לא ענתה למכתבו. יורם ציין שלא ניתן להתעלם ממכתב של ועדת ביקורת וביקש שמקרה כזה לא יחזור בעתיד.
שריי התנצלה על כך.
כני אמר שאינו בטוח שהודעה על אסיפה בווצאפ תקיפה. גבי השיב שאינה תקיפה.
כל יו"ר הענפים התבקשו בעתיד לשלוח זימונים במייל ולא בווצאפ.
גבי ציין שלדעתו לא ניתן לדחות את נושא הרכב ההנהלה לעתיד. יש לפתור סוגיה זאת כעת.
גלעד מסכים עם גבי ומציין שלדעתו צריכים להיות 2 חברים מהאולימפי (קפיצות ודרסז') ו-2 חברים מהמערבי בהנהלה..
גבי מציע כי על מנת שיהיה זמן לבחון ולבחור בדרך המתאימה ביותר ובאותו זמן גם לאפשר יישום של החלטת אסיפת המערבי, לפעול עפ"י פיילוט של 2 ענפים. מילים אחרות: תוקם ועדה לא פורמאלית או תת ועדה. היא תפעל כועדה לכל עניין ודבר אך ללא ההסמכה והמינוי הפורמלי. במקביל ננסה לבנות מודל ראוי ותקין של ההנהלה ובהתאם לכך יותאם גם התקנון.
כני ציין שבקריאה חפזה של התקנון תוך כדי הדיון נראה שחייבים להתמודד עם השאלות האלו ושההצעה של גבי מקובלת עליו.
הרבי ציין שלדעתו כרגע אין לשנות האיזונים של ההנהלה כפי שהיא מורכבת כיום. אין מקום לבצע שינויים חזעזעים. הרבי אמר שחושב כמו המנכ"ל. אם ירצו לבצע בעתיד שינויים בהרכב ההנהלה ניתן יהיה לעשות זאת.
ליאור רז ציין שהפיצול חייב להתבצע, ואם יש צורך אז לשנות התקנון.
כני ציין שב-fei לחלק מיו"ר הוועדות המקצועיות היושבים גם בהנהלה יש נוכחות ללא זכות הצבעה. כני הסביר את נושא האיזונים שנבחרו ואשר מצויים בתקנון וציין שיש מורכבות גדולה בנושא זה והוא מסכים עם גבי שחשוב לחשוב על הדברים מראש וליישם באופן מסודר.
כני ציין עוד שבסעיף 7.7.1 בתקנון ענף הרכיבה המערבית מופיע כענף אחד.
גבי חזר על הצעתו לעיל לתקופת ניסיון. במקביל כל נושא התקנוני- משפטי ייבדק. בעצם כרגע למנות תתי ועדות של האולאראונד והריינינג ובכך להיענות לבקשת הענף לפיצול.
הרבי ציין שההצעה של גבי נכונה לעת הזו
החלטה: מתקבלת ההצעה של גבי לפצל המערבי לשתי תתי ועדות במקביל לבדוק ההיבטים התקנוניים והמשפטיים של פיצול זה ולהביא הצעה לפיצול משפטי ותקנוני.

4. הצעה לשינוי מבנה ליגת ריינינג בוגרים

המנכ"ל הציג את עיקרי תוכנית השינוי של יגאל ג'קסון. עפ"י התוכנית ההישגים נמדדים בכסף. עפ"י משרד הספורט לא ניתן לקבוע הישגים עפ"י כסף. המנכ"ל הציע להמיר הכסף לנקודות ועפ"י הנקודות יוכר ההישג של הספורטאי.

יש עניין נוסף של הפרטת התחרויות. הוועדה המקצועית תהיה אחראית על ארגון 2 תחרויות בלבד. המטרה שיהיו עוד תחרויות קטנות ועוד מארגנים יכנסו לתמונה. המנכ"ל ציין שלדעתו במקרה כזה יש לפרסם לוח תחרויות מראש, כל מארגן בתחילת השנה צריך לחתום על תיק מארגן ולפעול עפ"י ההנחיות של ההתאחדות.

ליאור רז אמר שבכנס הענף הוא היה נגד ההצעה הזו, אך הייתה הכרעה ברורה ולכן צריך לקבל השינוי.

יהיה ניסיון לקיים תחרויות קטנות של יום אחד. הוא לא חושב שיהיו עוד מארגנים חדשים, אך צריך לנסות.

הרבי ציין שלא ניתן לייצר ליגה ללא פרסום מועדי התחרות מראש. לא ניתן באמצע העונה להוסיף תחרויות.

יש לייצר לוח תחרויות מראש איפה התחרות ומתי התחרות וצריך לדעת כמה כסף יש בכל תחרות. שריי ציינה שבשנים האחרונות היו מספר ניסיונות לשנות מבנה הליגה, לכן צריך לתת גם לניסיון זה צ'אנס.

כני ציין שמודע למה שקורה ב-nrha ולכן בעד הפתרון של ניקוד במקום כסף כדרך לגשר בין התנהלות הענף בעולם לדרישות משרד הספורט.

גם הוא חשב בעבר שיש לעבות את כמות התחרויות וכמות המארגנים כפי שקיים בחו"ל. אולם בפועל בארץ במבנה הקיים ובהתחשב בכמות המוגבלת של הרוכבים הדבר הזה לא יכול לקרות בפועל. לדעתו לא ישים ועלול לפגוע ברוכבים וברמת התחרויות.

הוא לא מתנגד לעשות את הניסיון אם זו החלטת הענף, בתנאי שזה יתבצע בצורה שלא תפגע בהתאחדות, במשתתפים ובמארגנים הקיימים. כל הנושא הזה יכול לעבוד בתנאי שיהיה תיק נהלים מסודר שמאושר ע"י המנכ"ל והנהלה. כל מארח חייב למלא את כל נושאי הבטיחות של חוות שמארגנות תחרויות, את אשורי השירותים הוטרינרים, את נושאי הביטוח ותיק מארגן וכו'. חייבים לדאוג לתנאים בסיסיים מובטחים לרוכבים ולסוסים ולא להשאיר זאת פרוץ. חייבים לדאוג ללו"ז שנתי ותיאום מסודר. לדאוג לרמת השיפוט והביקורת בתחרות. להבטיח שכספי פרסים ופרסים משולמים. מי שלא יעמוד בתנאים לא ימשיך לארגן.

אם יהיו כללים ברורים אז ניתן לאשר ההצעה.

ליאור והרבי מסכימים עם כני. גבי ציין שהוועדה המקצועית צריכה לבנות תנאים מוקדמים לקיום תחרויות. החלטה: ההצעה מאושרת. על הוועדה המקצועית להגיש תיק מארגן ולפעול עפ"י הנהלים של תחרויות ההתאחדות.

על המארגן לרשום תאריכים לאירוח תחרויות בקול קורא שיקבל.

על המארגן לרשום כמו כן כמה כסף פרסים יש באותה תחרות.

על הוועדה לפרסם לחברים לוח תחרויות לפני תחילת העונה.

אלוף הארץ יוכרז לפי ניקוד שצבר (הכסף יומר לנקודות).



5. תמיכה במתקן מארח תחרויות- גבי הייק

גבי ציין שיצא קול קורא לתמיכה במתקנים מארגני תחרויות. הגישו בקשות: חוות הכפר הירוק, חוות אייל, חוות רעננה וחוות יגור. חוות יגור הודיעה שמסירה הבקשה. הוקמה ועדה שמורכבת מ: גבי הייק, גלעד בן מנשה, גל חלמיש, קסנדרין שורץ ואורי חכם. הועדה המליצה לתמוך במתקן בכפר הירוק על בסיס היבטים אובייקטיביים ומקצועיים וכפי שההנהלה עודכנה בעבר.. הועדה שקלה לתמוך בחוות אייל, אך מכיוון שאין לחווה את כל הרישיונות הנדרשים לא ניתן לתמוך בה. גבי והמנכ"ל נפגשו עם חוות הכפר הירוק. בפגישה זו הובטח לאריאלה שנשקול בקשתה לתמיכה בכובד ראש. יש לנו אינטרס לעודד חוות לשדרג המתקנים שלהם. חשוב לציין שאריאלה שיפצה המגרש ומגרש החימום לשביעות רצון של הוועדות המקצועיות. גבי ציין שאריאלה ביקשה 400000 ₪ ל-4 שנים. גבי ציין בפני אריאלה שיש קיצוצים ויש אזהרות ממשרד הספורט ולכן לא ברור כלל אם ניתן לתמוך אבל גם במידה שניתן יהיה התמיכה לא יכולה לעלות על סביב 300000-350000 ₪ ל-4 שנים. כרגע ההצעה שאנחנו חושבים בהתחשב בהתחייבויות ההתאחדות שיש לתת היא 300000 ₪ ל-5 שנים. כני ביקש לוודא שכל שלבי התהליך מתועדים כנדרש. המנכ"ל השיב שכל התהליך מתועד. סיוון ביקשה שיחייבו המתקן לקיים תחרויות של הדרסז'. גבי אמר שיכניס זאת לחוזה. הרבי אמר שמתנגד להצעה. נאמר בפירוש באסיפה הכללית שאם יהיו יתרות הן יועברו לענפים השונים עד גובה הסכום שהורד לאור הקיצוצים הצפויים. איך ניתן להתחייב לסייע למתקן כלשהו כשלא יודעים כמה כסף נקבל? מאד בעייתי להתחייב כרגע. גבי השיב שאם רוצים לפתח עוד מתקנים אי אפשר לא לאשר. הרבי ציין שצריך לממן את המלחמה ובספורט בטוח יהיה קיצוץ. גבי ציין שאם לא מאשרים העברת הכסף פוגעים בענף הקפיצות. אם רותים ניתן לחכות להעברת הכסף וזה יכול להיות בחודש דצמבר. כני אמר שטעות לקבל החלטה בלא להתחשב בהודעות משרד הספורט על קיצוצים צפויים, בלא הבטחה שהכספים יהיו בידי ההתאחדות בשנים הבאות, בניגוד להבטחה לאסיפה הכללית בדבר חלוקת הכספים שקוצצו ככל שיגיעו להתאחדות ובלא להתחשב בנושאים החשובים שמועלים על ידי הרבי. זו החלטה שיש לקבל בהסכמה רחבה. ייתכן שניתן לאשר תוך הכנסת סעיף כי התשלום בכל שנה מותנה בקבלה של יותר מסכום מינימום שיקבע ממשרד הספורט. בנוסף, המפתח בועדת קפיצות שיוכלו לממן חלק מהפרוייקט. גלעד אמר שההנהלה החליטה בעדיפות ראשונה לשפר תשתיות של מתקנים מארחי תחרויות ולכן יצאנו בקול קורא ועכשיו לא ראוי לחזור לאחור. כני ביקש מהמנכ"ל לנסות למצוא פתרונות יצירתיים שיאפשרו לבצע הנושא ולבוא בהצעה להנהלה.